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Verslag Speciaal KNBSB-Congres op woensdag 6 september 2023 

  
Plaats:         
  

Bondsbureau, Kelvinbaan 48, Nieuwegein.  

Tijd:         
  

19.00 - 20.10 uur  

Aanwezigen:  

Bestuur:  
 
Commissie van Toezicht: 
 
Directie: 
 
Bondsbureau: 
 
Verenigingen: 
 
 
 
 
Overig: 
 

Bob Bergkamp (voorzitter a.i.), Elliott Rivera, Mark Herbold  
 
Ilse Kaandorp, Jan van Gorkum, Sander van Elst 
 
Stefaan Eskes, Peter Kwakernaak  
 
Jolanda van der Vloed, Angelique Linschoten, Niels van Weert, Seb Visser 
 
HCAW, Hoofddorp Pioniers, Kinheim, HSV Adegeest, Roef!, Vennep Flyers, UVV, 
The Orioles, The Hawks Dordrecht, Onze Gezellen Honk- en Softbal, Neptunus, 
Sparks Haarlem, Houten Dragons, HSV Thamen, Olympia Haarlem, Green Hearts, 
Zwijndrecht 
 
Feiko Drost (Reglementscommissie), Fred Remmers (Lid van verdienste), Linda 
Steijger (Commissioner Scorers), Paul Bokern (Commissie Strafzaken), Pim van Nes 
(Fastball Magazine, Baseball.it), Anja Smetsers (notulist)  

 
Afwezig: 
Commissie van Toezicht: 

 
 
Jan Kuipers, Chris Licher 
 
 

1. Opening en mededelingen  
Bob Bergkamp, congresvoorzitter, opent de vergadering om 19.00 uur en heet alle aanwezigen van 
harte welkom. In het congres van april 2023 is toegezegd om tussentijds een update te geven en 
nadere informatie te verstrekken hoe het een ander verloopt. In dit congres worden géén besluiten 
genomen. Aan het eind van het jaar tijdens het najaarscongres (6 december 2023) zullen de stukken 
ter besluitvorming gereed zijn.  
Allereerst wordt stilgestaan bij het overlijden van Willem Broertjes.  
Verheugend is dat in de afgelopen periode goede resultaten zijn geleverd door de nationale teams, 
zowel aan de honkbal- als aan de softbalkant.  
 

2. Vaststelling agenda  
Er zijn geen opmerkingen of suggesties. De agenda is vastgesteld.  
 

3. Vaststelling verslag Congres 19 april 2023 
Tekstueel of naar aanleiding van zijn er geen opmerkingen. Het verslag is vastgesteld.   
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4. Financiën 

* Stand van zaken – prognose Q2/Q3. 
Ad interim penningmeester Elliott Rivera stelt zich kort voor en vertelt dat Peter Kwakernaak hem 
heeft benaderd om te helpen in de interim-periode. Hij heeft ingestemd om als vrijwilliger 
ondersteuning te bieden. Met Angelique Linschoten is er een directe lijn om de cijfers, kansen en 
eventuele risico’s te bespreken. Maandelijks vindt een interne rapportage plaats. Aan het bestuur 
wordt elk kwartaal een rapportage overlegd. Met Stefaan Eskes is afgesproken, om te kijken naar 
ledenaantallen, sponsorgelden, ook wordt gestuurd op risico’s om alles kloppend te krijgen voor het 
einde van het jaar. Zoals bekend, was er vorig jaar een negatief resultaat en moesten de algemene 
reserves worden aangesproken. Dit jaar wordt geprobeerd dat te voorkomen.  
 
* Verenigingssport 
Op jaarbasis is het budget Vereningssport 1,4 miljoen euro. Volgens de huidige prognose is er aan het 
einde van het jaar een positief resultaat. Uiteraard zijn er uitdagingen, want de meeste verenigingen 
hebben minder leden. Het gevolg is dat er 55.000 euro minder baten uit contributies zijn. Dit wordt 
gecompenseerd door subsidie (NOC*NSF n.a.v. goed resultaat Nederlandse Loterij) en meer 
sponsoring.  De personeelskosten zijn stabieler, door minder vaste medewerkers en meer gebruik te 
maken van een flexibele inzet en inhuur. Er zijn minder kantoorkosten door de verhuizing naar een 
kleinere ruimte. Door IT en Sportlink zijn meer bondsorganisatiekosten. We laten een beter resultaat 
zien op sportontwikkeling en promotie door het Bonaire project wat vijf jaar loopt en kosten 
personeel gecompenseerd worden. Totaal is er een licht positief resultaat. 
 
Uit de zaal wordt gevraagd naar de 20.000 euro die uit sponsoring komt van de Nederlandse Loterij.  
Stefaan Eskes vult aan dat als door de Nederlandse Loterij meer geld wordt opgehaald dan begroot 
dan kent NOC*NSF over het algemeen een extra deel aan de sportbonden toe. Dat is dus een extra 
subsidie.  
 
* Nationale Teams & Talentonwikkeling 
Voor softbal is het budget op jaarbasis ongeveer 750.000 euro. De prognose voor het eind van het 
jaar is een licht positief resultaat. Door de jaren heen doet softbal het goed qua begrotingsdicipline. 
Er wordt echter niet zoveel sponsorgeld binnengehaald. Hierdoor moet er gedurende het jaar worden 
gecompenseerd in de kosten voor de programma’s op het veld en het verminderen van het 
personeel.  
Voor honkbal bedraagt het budget ongeveer 1,9 miljoen euro op jaarbasis. Er zijn uitdagingen qua 
reiskosten en prestatiegelden. Succes kost geld. Hoe beter er wordt gepresteerd, hoe duurder het is. 
Met name vliegen, verblijfkosten en F&B kosten elk jaar meer dan voorzien. Als er geen prijzen 
worden behaald, dan worden die inkomsten misgelopen. Er wordt geprobeerd dat goed te maken 
door sponsoring. Voor sponsoring is begroot 400.000 euro, maar dat bedrag wordt dit jaar niet 
gehaald.  
 
* Ledenaantallen 
In 2017 waren er 20.508 leden. Het verwachte aantal leden in 2023 is 19.000. Voor 2024 is de 
verwachting dat het aantal blijft dalen. Sinds 2017 betekent dit een daling van ongeveer 10%. Het 
aantal daalt gemiddeld jaarlijks met 500 leden. Het blijkt dat in 2023 meer leden zijn gestopt en zijn 
er minder leden begonnen. Door minder contributiegelden ontstaat een gat in de begroting. We 
komen met elkaar tot een kritisch punt van onvolledige en/of te weinig teams voor een goede 
competitie.  
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Context: Sportparticipatie in Nederland groeit, maar betrokkenheid bij Teamsporten daalt; over de 
hele linie is de daling van Nederlanders die deelnemen aan teamsporten 15%. De mogelijke 
oplossingen voor de ledengroei zijn een ander model om leden te binden, een andere opzet van de 
competitie en een nieuw contributiemodel.     
 
Houten Dragons zegt dat de daling van de ledenaantallen al een tijdje bezig is. Echter sinds corona is 
ook een andere tendens te zien, namelijk van verenigingssporten naar individuele sporten. Is hierover 
informatie gekregen vanuit NOC*NSF?  
Stefaan Eskes legt uit dat wij een van de weinige teamsporten zijn die een kleine groei hebben laten 
zien in de coronaperiode. Dit is vanwege het feit een zomersport te zijn en dat de deelnemers op het 
veld staan, in de frisse lucht. De groei is helaas niet vastgehouden, want tussen 2022 en 2023 is een 
daling te zien. Zoals eerder gezegd is de trend in teamsporten een daling van 10 tot 15%. Zo hard is 
de jaarlijkse daling bij de KNBSB niet. Overall gaan mensen meer en vaker sporten, maar daarbij 
wordt gekozen voor de individuele sport. Hierdoor is er een andere verbinding met verenigingen. Als 
zomer-teamsport is een ander nadeel dat we in de periode dat competitie hebben, mensen op 
vakantie willen en zich niet willen committeren aan achttien of twintig weken competitie. De nieuw 
aangenomen manager zal met de verenigingen gaan kijken naar een nieuw ledenbindingsmodel. Er 
moet een verbinding zijn met de leden, waardoor zij blijven sporten. Ook moet naar het 
contributiemodel worden gekeken. Hiermee wordt met de verenigingen aan de slag gegaan, want zij 
hebben de kennis. De trendanalyses worden vanuit NOC*NSF gekregen. Deze zijn duidelijk. De trend 
is niet omkeerbaar. Er moet worden gekeken hoe op basis van de huidige trends naar andere 
modellen kan worden gegaan.  
 
Een van de aanwezigen vraagt als de trend zich verder voortzet en het punt wordt bereikt dat het niet 
meer werkt, wat er dan gebeurt. 
Stefaan Eskes antwoordt dat is geconstateerd dat het kritische punt is bereikt, want er zijn al 
onvolledige competities en teams binnen onze sporten. Dat was vorig jaar het geval en dit jaar zeker. 
In de ene regio wordt dat sneller manifest, dan in een andere of bij de ene of de andere club. Het is 
geen nieuwe ontwikkeling. Vanuit het bondsbureau zijn daarom projecten opgestart. Aan het 
kritische punt zijn geen specifieke cijfers verbonden. Het is crisis bij de verenigingen qua 
ledenaantallen en ledengroei en we kunnen het alleen samen oplossen. 
 
Elliott Rivera toont de grafiek met de vaste kosten versus contributie verenigingssport. Het gaat om 
de personeelskosten, vaste lasten en contributie. Ieder jaar is er een gat tussen inkomsten en 
uitgaven dat moet worden gedicht, omdat de kosten stijgen en de contributies dalen. Met 
uitzondering van 2018 waren er door de jaren heen kleine plusresultaten. Voor 2023 is er dezelfde 
verwachting. 
 
Stefaan Eskes vult aan dat qua budget elk jaar naar de nullijn moet worden gemanoeuvreerd. De 
daling van de ledenaantallen wordt in de loop van het jaar zichtbaar. Dan is bekend of er minder 
inkomsten zullen zijn uit contributies. Dat moet aan de kostenzijde worden gemanaged, want de 
overige inkomsten, zoals sponsoring en een mogelijke subsidie, zijn ook altijd onbestendig. Bij de 
personeelskosten is het verschil dat er inflatiecorrecties en loonsverhogingen zijn. Dus hetzelfde geld 
of minder is uit te geven, dus we moeten het doen met minder personeel. Het bureau is met 5 fte 
gekrompen in de afgelopen jaren. Hierdoor kan minder worden gedaan en dat is een zorg. We zijn op 
het punt gekomen, dat het gaat knijpen en dat de dienstverlening in het geding komt. 
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Elliott Rivera gaat verder met de risico’s, uitdagingen en kansen voor de topsport. De cijfers door de 
jaren heen voor honkbal en softbal worden gecombineerd toegelicht. De inkomsten lopen over het 
algemeen achter op de kosten; 2019 was een goed jaar, 2020 was het jaar van Covid, in 2021 was er 
een overschot en 2022 was minder door verschillende omstandigheden. De programmakosten stijgen 
elk jaar qua vervoer, verblijf en materialen. Het subsidiedeel van NOC*NSF blijft nagenoeg gelijk. De 
personeelskosten kunnen maar beperkt stijgen, ondanks de inflatie en de druk van de cao. Het risico 
op sponsorinkomsten wordt groter. Er moeten altijd keuzes worden gemaakt ten aanzien van de 
programma’s. Ook moeten de kosten naar de toekomst toe goed worden gemanaged en waar 
mogelijk worden beperkt. Dat is altijd een grote uitdaging, omdat de prestaties bepalend zijn voor 
continuering van de subsidie van NOC*NSF en deze zijn significant. 
Vraag betreffende ‘Heeremagelden’: Stefaan Eskes vertelt dat in het Covid-jaar 2020 minister 
Heerema een wetsvoorstel heeft ingediend om een compensatie te geven aan de sportbonden die 
normaal gesproken inkomsten verkrijgen uit het organiseren van evenementen met kaartverkoop, 
sponsoring et cetera. Als het niet mogelijk is deze evenementen te organiseren, dan vallen ook die 
inkomsten weg, terwijl de vaste lasten doorgaan. Er was voor de KNBSB ongeveer 200.000 euro te 
overbruggen, want er werden verliezen geleden omdat het WPT niet doorging en ook uit andere 
toernooien of evenementen geen inkomsten werden gegenereerd. Dat werd vanuit de overheid 
gecompenseerd met 200.000 euro ‘Heermagelden’. 
 
Peter Kwakernaak voegt toe dat in de anderhalf jaar dat geen topsportprogramma is gedraaid,  er 
winst werd behaald en dat is bijzonder. Dat geldt trouwens ook voor de verenigingen. Niet honkballen 
leverde geld op. Dat was een bizarre conclusie. Ook is belangrijk dat wordt gesneden in de kosten. 
Hetzelfde of meer, moet worden gedaan met minder geld. Met NOC*NSF is besproken dat dit jaar 
gebruik wordt gemaakt van actiebudgetten. Dat zijn speciale budgetten die af en toe vrij worden 
gemaakt om te helpen het jaar door te komen. De kosten zijn zeker, maar de opbrengsten niet. Bij het 
managen van de risico’s wordt hier telkens tegenaan gelopen. Er zijn maar een paar momenten dat 
aan topsport geld kan worden verdiend. Dat is onder andere de Classic, maar daar is het dit jaar 
helaas niet gelukt. November 2024 wordt de Premier12 georganiseerd. Daar zijn er goede kansen. 
Verder zijn er de Haarlem Week Honkbal en de WPT. Bij de WPT is het ook dit jaar niet gelukt. Verder 
zijn er geen grote evenementen waar geld kan worden verdiend, maar die wel geld kosten. Naar 
NOC*NSF kan hard worden gemaakt dat de talentontwikkelingsprogramma’s medailles opleveren. De 
verwachting is dat het niet extreem veel moeite zal kosten om met dit verhaal de programma’s voor 
2024 tot 2028 in stand te houden naar NOC*NSF.  
 
Elliott Rivera vertelt dat door de jaren heen de sponsorinkomsten zijn gestegen van 125.000 euro in 
2017 naar 400.000 euro in 2023. De programmakosten stijgen echter harder dan de inkomsten vanuit 
sponsoring. De laatste twee jaar is er een tekort. Sponsoring is het sluitstuk van de begroting. Hierin 
zit altijd een risico. De vraag is of de grens van de commerciële exploitatie, dus sponsoring over de 
hele linie is bereikt. Er moet worden bepaald hoe de toekomst eruit zal zien wat betreft de 
geprognotiseerde sponsorgelden.   
 
Een van de aanwezigen merkt op dat er voor softbal een positief resultaat was van 2.000 euro en 
voor honkbal een risico van 75.000 euro. Hiervoor wordt geen oplossing genoemd. 
Elliott Rivera legt uit dat er een oplossing is, welke niet de voorkeur geniet. Het is mogelijk om 
subsidie voor volgend jaar (2024) naar voren te halen, zodat het gat voor 2023 kan worden gedicht. 
Stefaan Eskes legt uit dat NOC*NSF zich realiseert dat door de toernooien niet elk jaar hetzelfde is 
qua kosten en baten. Het gaat met name om de internationale programma’s. Als er drie WK’s zijn en 
volgend jaar twee EK’s dan zijn er andere kostenposten.  
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Het maakt voor NOC*NSF in principe niet  uit hoe de verdeling wordt gemaakt over de gelden die zijn 
toegekend voor de 4-jarige cyclus. Er is derhalve ruimte om geld van 2024 naar voren te halen. Dit 
betekent wél dat in 2024 de programma’s moeten worden aangepast en dat is in principe niet 
wenselijk. Er wordt geprobeerd om in de kosten te snijden en zoveel mogelijk inkomsten te genereren 
om het gat zo klein mogelijk te houden.  
 

5. Commissie van Toezicht  
 
Stand van zaken selectiecommissie  
Jan van Gorkum vertelt dat is begonnen, maar het is een uitdaging, want het gaat om vijf profielen. Er 
circuleerden allerlei namen van personen, waarmee in gesprek is gegaan. Uiteindelijk is ervoor 
gekozen om samen te werken met het bureau K+V. Dat is een ervaren bureau dat ook andere bonden 
en NOC*NSF begeleidt. De situatie rondom de financiën is uitvoerig besproken en deze werd zo goed 
als mogelijk beperkt. Dat zit bij het bureau in de categorie maatschappelijk betrokken ondernemen. 
De werkzaamheden zijn zodanig verdeeld, dat zij de werving doen en de commissie de selectie, 
omdat het wenselijk is verder te kijken. Er zijn veel vrijwilligers en bestuurders werkzaam in andere 
sporten, zoals bijvoorbeeld korfbal die de overstap willen maken. Die brengen waardevolle 
competenties met zich mee. Dat geeft de mogelijkheid om verder te kijken dan alleen in de wereld 
van het honkbal. Tot maandag 11 september 2023 kunnen geïnteresseerden zich aanmelden. Er zijn 
acht aanmeldingen. Er zijn twee en geen vijf profielen neergezet, omdat uiteindelijk de competenties 
zo goed mogelijk moeten worden ingevuld. Op de agenda wat een bestuur moet doen, staat heel 
veel. Dat moet worden verdeeld en passend worden gemaakt bij de competenties die de mensen met 
zich meebrengen. Er is een knip gemaakt in een algemeen bestuurslid en die van de rol van voorzitter. 
Tot nu toe zijn er drie potentiële voorzitters en vijf bestuursleden. De oproep is om eventuele 
kandidaten uit het eigen netwerk te stimuleren om zich aan te melden voor een functie binnen de 
bond. Op maandag 11 september 2023 sluit de aanmeldingsperiode en wordt begonnen met het 
formeren van een nieuw bestuur. Vanaf 12 september wordt met K+V aan tafel gezeten. Op 16 
september 2023 zijn de eerste gesprekken gepland. De verwachting is dat eerst de functie van de 
voorzitter wordt opgepakt, want die moet ook worden betrokken bij de verdere samenstelling van 
het bestuur en dat is een moeilijkheid die anders is dan wanneer één vacature moet worden 
ingevuld. Het gaat niet alleen om competenties, maar ook de kennis is van groot belang. Er zal een 
systematiek worden bedacht om dat in groepsverband te ontsluiten en te kijken of een goede 
samenwerking mogelijk is. K+V vond het positief dat veel mensen het prettig vonden om met een 
nieuwe ploeg te starten, omdat er dan geen oud en nieuw effect zal zijn en er niet steeds wordt 
teruggegrepen naar het verleden. Ook het feit dat het een nieuw bestuur wordt, gaf veel motivatie bij 
de kandidaten. Eventuele tips of suggesties zijn uiteraard welkom.  
 

6. Verenigingsbijeenkomst  
Yvonne Campfens spreekt op persoonlijke titel en namens Fred Remmers. Wellicht is de indruk 
gewekt dat alle problemen zullen worden opgelost, maar het tegendeel is het geval. Problemen 
moeten met elkaar worden opgelost. Tijdens het vorige congres werd bij de rondvraag de vraag 
gesteld wanneer eindelijk over de inhoud zou worden overlegd en dat werkte inspirerend. Hopelijk 
zal de toelichting wat motivatie, inspiratie en enthousiasme brengen om iets te gaan doen. De eerste 
uitnodiging aan het congres is om aan te sluiten bij een bijeenkomst die eind september wordt 
georganiseerd. Het is absoluut de bedoeling dat deze voor iedereen openstaat. De afgelopen periode 
is vooral op actie en initiatief gericht geweest. Er is gesproken over de inhoud, het net ophalen en aan 
de slag gaan om het tij te keren.  
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Met een aantal afgevaardigden van softbal- en honkbalverenigingen zijn er drie bijeenkomsten 
geweest en daarin werd elkaar gevonden in de enorme zorgen over de staat van de sport, maar ook 
in de pragmatische, positieve insteek en om samen te gaan werken. Er is gebrainstormd en met 
elkaar gesproken, waarbij is uitgekomen op de thema’s medewerking, ledenbehoud en de krimp van 
de sport als grootste problemen. Dat is omgedraaid en er is nagegaan wat de dingen zijn die het naar 
het positieve kunnen keren. Om het nog concreter te maken, is de vraag gesteld hoe hebben 
honkballers en softballers plezier, sportieve, technische en persoonlijke ontwikkeling en succes. Deze 
thema’s zijn vastgesteld om vervolgens binnen drie sessies tot actie en concrete initiatieven te 
komen. Bovenaan staan, zichtbaar zijn en een goed verhaal hebben. Er gebeuren geweldige dingen 
en het verhaal zou vaker uitgedragen moeten worden. Er is de sport op de velden, waarbij moet 
worden gedacht aan aantrekkelijke competities. Er is het aanbod van talentontwikkeling en opleiding, 
wat zal bijdragen aan ontwikkeling, succes en plezier. Uiteraard moet het fundament op orde zijn, 
zoals de ledenaantallen, de contributies, de werkorganisaties bij de verenigingen en de bond en de 
vaste- en flexibele kosten. Wat betreft de verenigingen moet er een jaarvullend aanbod zijn.  
 
Een van de uitdagingen is de zomerstop en het in de herfst en winter bezig blijven. De genoemde 
thema’s zijn verder uitgewerkt. Er is een aantal concrete plannen en ideeën die op zaterdag 30 
september aanstaande verder worden toegelicht. Dan wordt met de aanwezigen gesproken over een 
keer in de maand een toernooi in de wintermaanden op diverse locaties. Er zal een gaaf 
winterprogramma worden samengesteld, zodat de sport zichtbaar blijft en er leuke dingen met elkaar 
worden gedaan. Een aantal thema’s moet nog verder worden uitgewerkt. Een goed voorbeeld is de 
Little League voor zowel honkbal, als softbal als iets wat met elkaar kan worden gedaan over de 
verenigingen heen en niet bedreigend is voor het behoud van de leden die al moeilijk zijn vast te 
houden. Hierover moet met het bondsbureau verder worden overlegd. Er is ook besproken wat van 
elkaar kan worden geleerd en wat de verenigingen zelf kunnen doen. Verder ging het over wat samen 
kan worden gedaan, zoals toernooien en evenementen. De laatste vraag was waarvoor het 
bondsbureau wordt benodigd. Bewust is eerst de aandacht gegaan naar de eerste twee thema’s, 
maar voor een aantal zaken wordt het bondsbureau benodigd. Er heeft een sessie plaatsgevonden 
met de directie en het bestuur, waarbij werd toegelicht wat er is gedaan. Dat was een positieve 
bijeenkomst. Er was een goede dialoog en de goede toon werd geraakt. Er kwam snel inzicht dat het 
samen kan worden gedaan. De concrete zaken moeten een vorm van input zijn voor het beleidsplan 
en het budget van 2024. Stefaan Eskes zal aansluiten met twee concrete onderwerpen, namelijk het 
bespreken van een vaste speeldag voor de jeugdcompetities en de NOC*NSF sportagenda 2032, 
‘Nederland het sportiefste land van de wereld’. De urgentie hoeft niet te worden benadrukt, maar 
aan het bestuur en de directie is meegegeven, dat moet worden voorgesorteerd op moeilijke keuzes 
in het budget. Misschien komt er nog iets meer uit de komende sessies. Een ding is concreet en dat is 
het vertellen van het goede verhaal. Het kost geld als een goed communicatieplan moet worden 
gemaakt, met alle kanalen en doelgroepen en om dat te optimaliseren en uit te voeren. Dit zal ten 
koste moeten gaan van iets anders. Misschien hebben de verenigingen nog meer dingen die moeten 
gebeuren en gaan zijzelf dingen doen, maar er iets uit een centraal potje nodig. De grootste 
boodschap is de uitnodiging voor 30 september aanstaande. Er is nog veel meer uit de sessies 
gekomen. Iedereen is welkom om verder te praten. De concrete agendapunten zijn de 
jeugdtoernooien in de winter en de discussie starten over een vaste speeldag voor de jeugd. De 
bijeenkomst wordt gehouden bij UVV en begint om 08.00 uur.  
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De voorzitter bedankt iedereen die betrokken is geweest bij de ontwikkelingen van de ideeën. De 
oproep is helder en moet worden gezien als een brede brainstormsessie. De afgelopen maanden is bij 
de verenigingen met veel mensen gesproken. Er leven veel ideeën en gedachten. De brede 
brainstormsessie is de kans om zoveel mogelijk ideeën en suggesties op te halen als input voor het 
nieuwe beleidsplan. Het zou mooi zijn als een brede sessie mogelijk is. Het is een kans die moet 
worden gepakt en die hard nodig is.   
  

7. Rondvraag   
Pim van Nes vertelt dat Theo Reitsma vanuit Curaçao een bericht heeft gestuurd, dat Didi Gregorius 
blij is om half september met het Kingdom of the Netherlands team mee te spelen, maar dat de 
Curaçaose bond ongelukkig is met de samenwerking met KNBSB. Kan worden toegelicht wat het 
probleem is? Wat kan hieraan worden gedaan? 
Stefaan Eskes vertelt Theo Reitsma regelmatig in Curaçao te spreken en dat er altijd een rondje 
gemaakt wordt langs de partners en stakeholders. Theo Reitsma is een journalist en mag schrijven 
wat hij wil. Hij praat met veel mensen, maar het verhaal over de FeBeKo ligt wat genuanceerder. 
Curaçao heeft de ambitie om zo hoog mogelijk te komen in de WBSC world ranking met een sterk 
eigen team. Dat is altijd ondersteund vanuit de KNBSB vanuit de visie dat er zoveel mogelijk jongens 
op internationaal niveau moeten kunnen spelen. Het is dus prima dat Curaçao de weg kiest om met 
Team Curaçao mondiaal te spelen. We hebben echter ook geconcludeerd en afgesproken dat het 
Kingdom-team met jongens vanuit Nederland, Curaçao, Aruba en Sint-Maarten de kracht biedt om 
echt op topniveau te kunnen spelen = Top 10 in de wereld. Dat is individueel vanuit Nederland niet 
mogelijk en ook niet individueel vanuit Curaçao, Aruba en Sint-Maarten. Er is naast de trots om voor 
het Kingdom Team samen te spelen en te presteren, ook de nationale trots. 
Peter Kwakernaak vult aan dat er geen relatie is tussen het verzoek aan Didi Gregorius om mee te 
spelen en de Febeko, omdat Didi Gregorius al jarenlang speelt voor het Team Kingdom of the 
Netherlands. Het is mogelijk en dat is misschien de discussie, dat een honkballer besluit om te kiezen 
voor een andere bond. Dan wordt een verzoek ontvangen en wordt over het algemeen gehonoreerd. 
Maar dat speelt hier helemaal niet. Het is niet mogelijk de relatie te leggen met de stelling die wordt 
geschetst, omdat Didi Gregorius bij de KNBSB en Team Kingdom hoort. Daarnaast is de relatie met 
Febeko niet slecht. Momenteel wordt onder andere gesproken over het actief uitwisselen van spelers 
in de Serie del Caribe. Daaraan hebben vorig jaar ook spelers van het Team Kingdom of the 
Netherlands deelgenomen, omdat het een goede voorbereiding was op de Classic. Omdat het de 
vorige keer goed is bevallen, is afgesproken het weer te willen doen. Het enige discussie punt is dat 
wij eigenlijk graag wat meer controle willen door misschien een fysiotherapeut mee te sturen of door 
iets aan de voorbereidingsprogramma’s te doen. Wij staan in de helpmodus en zijn van mening dat 
ten opzichte van een jaar geleden de relatie met Febeko is verbeterd.    
 
Vanuit de vergadering wordt gevraagd of het mogelijk is de presentatie te delen, want het is prettig 
om de vermelde trends in de vereniging te kunnen presenteren.  
De voorzitter zegt toe dat de informatie over de ledenontwikkeling kan worden gedeeld.   
 
8. Sluiting  
De voorzitter bedankt de aanwezigen voor de inbreng. Het congres wordt om 20.10 uur gesloten.  
  
 


